
 

 

                                   

 

                                  

                                                 

                                                  P r o t o k ó ł   Nr XXX/13 

 

s e s j i   Rady    Miasta   Działdowo  

odbytej   w   dniu      12 grudnia      2013 roku  w     sali      konferencyjnej      Urzędu    

Miasta, w zamku, 

pod przewodnictwem  pana Mariana ODACHOWSKIEGO - Przewodniczącego  Rady 

Miasta. 

 

        Sesja trwała w   godz. 10
00 

 - 13
20 

 

 

        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji  - zgodnie z załączoną  listą obecności -

uczestniczyło 21  radnych.  

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli :  

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ -  Burmistrz Miasta  

Pan Ryszard DUCHNA  -  Zastępca Burmistrza  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ -  Sekretarz Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta  

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI  -  Radca Prawny Urzędu  

Pan Ireneusz FALBA – Radny powiat, prezes PGKiM 

Pan Maciej KORNALEWSKI,  pani Marta WIŚNIEWSKA z pracowni projektowej, która 

przygotowywała zmiany studium 

Pani Małgorzata SZYMAŃSKA – dyrektor MOPS   

Pan Kazimierz GRĄŻAWSKI – dyrektor IMPK 

Przewodniczący zarządów osiedli    - zgodnie z załączoną listą obecności  

Kilku mieszkańców miasta 

Przedstawiciele lokalnych mediów   

  

 

Przebieg sesji 

Pkt 1 

 

        Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady   otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność   oraz powitał uczestników obrad.   

 

 



 2 

 

 

Ad pkt 2 

 

        Zmiany w porządku dziennym sesji : 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta :  

Panie Przewodniczący!   Wysoka   Rado! 

Proszę o zdjęcie z    porządku    dzisiejszej    sesji  punktu    14 dotyczącego podjęcia uchwały 

w sprawie nadania Statutu samorządowej instytucji kultury - Miejskiej Bibliotece Publicznej 

w Działdowie. O uzasadnienie tej propozycji proszę  pana mecenasa.  

 

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI  - Radca Prawny Urzędu :  

Szanowni państwo, chciałbym    podkreślić,    że   nie   ma   tutaj   żadnej emocji ani 

skandalu. Po  prostu w  ostatniej   chwili   zorientowaliśmy się, że pewne wątpliwości prawne 

może   budzić     § 15   proponowanej   uchwały.  To    jest  zapis, który     istnieje     również 

w dotychczasowym Statucie, a stanowi o tym, że biblioteka tworzy m.in. filie i oddziały. 

Natomiast  ustawa o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej  w chwili obecnej 

wymaga, żeby jeżeli są oddziały i filie to podać dokładnie miejsce ich prowadzenia. Wymaga 

to jeszcze pewnego wyjaśnienia z panią dyrektor, bo wiemy, że filia bądź oddział jest 

prowadzony w Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej. Nie chcąc więc 

teraz  na  gorąco    popełnić    błędu    proponujemy, że   my  to  sobie   jeszcze      wyjaśnimy 

i prawdopodobnie na najbliższej sesji 30 grudnia bądź na najbliższej sesji po nowym roku 

przedstawimy już projekt, który pod tym względem formalnym nie będzie budził 

wątpliwości. Dlatego bardzo proszę o uwzględnienie propozycji zdjęcia z porządku obrad 

punktu 14 tak, jak wnioskuje pan Burmistrz. 

 

        Za tym wnioskiem -  jednomyślnie.  

  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji.    

4. Sprawy różne. 

5. Sprawozdanie     Przewodniczącego      Rady     o     działaniach        podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie      z    działalności    Burmistrza     w   okresie    międzysesyjnym,  

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady.  

7. Sprawozdanie    przedstawicieli      Gminy   z   działalności    związków      

międzygminnych i stowarzyszenia gmin. 
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8. Sprawozdanie      z       prac          Komisji    w     okresie      międzysesyjnym.  

9. Interpelacje  i zapytania.  

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Działdowo. 

 

11. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2013-2021.  

 

12. Podjęcie  uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta na rok 2013.  

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzorów formularzy podatkowych w sprawie 

podatku od nieruchomości, podatku   rolnego   i   podatku   leśnego obowiązujących 

na terenie miasta Działdowo 

 

14. Podjęcie   uchwały  w       sprawie   uchwalenia   rocznego    programu      współpracy 

z organizacjami pozarządowymi. 

   

15. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2014 rok. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy-Miasto Działdowo do spółdzielni 

socjalnej osób prawnych jako członka założyciela.  

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia   planu   potrzeb   Gminy-Miasto   Działdowo 

w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na rok 2014. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatnego przejęcie 

nieruchomości gruntowej na rzecz Gminy-Miasto Działdowo do gminnego zasobu 

nieruchomości.  

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie powołania składu Rady Muzeum działającej przy 

Interaktywnym Muzeum Państwa Krzyżackiego w Działdowie.  

 

20. Odpowiedzi na zapytania. 

21. Wolne wnioski i informacje.  

22. Zamknięcie sesji. 
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Ad pkt 3 

 

    21    głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji.  

 

 

Ad pkt 4 

 

        Sprawy różne: 

 

Pan Marian ODACHOWSKI -  Przewodniczący Rady :                          

Pozwolę sobie zwrócić uwagę państwa na wystawę, która towarzyszy dzisiejszym obradom.   

Rok 2013 to w pewnym sensie rok jubileuszowy – 150 rocznica wybuchu powstania 

styczniowego.   Wystawa „Powstanie styczniowe – historia na wyciągnięcie ręki” nawiązuje 

do tej rocznicy, do jej obchodów. W pewnej mierze związana ona jest także  z ziemią 

działdowską, o czym informuję niektóre plansze i niektóre tablice. Wystawa ta została 

przygotowana    przez     Stowarzyszenie    „Na Pograniczu”,    które    ma     swoją  siedzibę 

w Lubowidzu, a jego prezesem jest pan Marian Kamecki.  

Jest to tak zwana wystawa wędrująca – ona już była w różnych miejscowościach Powiatu 

Żuromińskiego, przywędrowała dzisiaj do nas. W przerwie, czy po zakończeniu sesji polecam 

państwa     uwadze   tę    wystawę, tym    bardziej, że   znajdziecie   tam   tablice i informacje 

o pewnych związkach z naszym miastem.   

 

Ad pkt 5 

 
        Sprawozdanie    Przewodniczącego  Rady   o   działaniach    podejmowanych   w    okresie 

międzysesyjnym :                                                                                                               

 

Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady : 

W okresie międzysesjnym : 

- wszystkie Komisje    stałe    Rady Miasta Działdowo zaopiniowały projekt budżetu miasta 

na rok 2014, łącznie z Komisją Budżetu i Finansów, która  wydała ostateczną pozytywną 

opinie o projekcie budżetu. Projekt budżetu uzyskał również pozytywną opinię Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Olsztynie. Zarówno w części dotyczącej projektu uchwały 

budżetowej, jak też wieloletniej prognozy finansowej miasta Działdowo, jak również 

możliwości sfinansowania    deficytu budżetu przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej. Wszystkie te materiały państwo radni otrzymacie na sesję 30 grudnia, kiedy 

będziemy procedowali nad budżetem miasta, 
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- 9 grudnia   wpłynęło    do    wiadomości    Przewodniczącego      Rady   Miasta 

Działdowo- a ja z państwem tą informacją się dzielę - pismo od Rzecznika Praw Dziecka. 

Pismo adresowane było do Burmistrza,  a była to jakby skarga rodziców     dzieci 

realizujących obowiązek szkolny w Szkole Podstawowej nr 4, która znajduje się w strukturze 

organizacyjnej Zespołu Szkół nr 2. Rodzice sygnalizują problem braku warunków 

swobodnego poruszania się dzieci z niepełnosprawnościami  ruchowymi    po budynku 

szkoły,  a przy okazji pan rzecznik prosi o wyjaśnienie zasadności  funkcjonowania w jednej 

strukturze organizacyjnej Szkoły Podstawowej i Liceum Ogólnokształcącego; organizacji 

pracy Zespołu Szkół w aspekcie stwarzania właściwych warunków do realizacji procesu 

edukacyjnego, wychowawczego i   opiekuńczego     adekwatnie     do     potrzeb     

intelektualnych,     emocjonalnych, fizycznych i społecznych dzieci  i młodzieży w tak 

różnym wieku. Pan dyrektor Zespołu Szkół,  jak również pan Burmistrz już udzielił 

odpowiedzi na zapytanie Rzecznika Praw Dziecka. Jeżeli ktoś z państwa byłby 

zainteresowany,  to cały ten komplet materiałów będzie do wglądu w Biurze Rady Miasta 

Działdowo, 

-wpłynęło także rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Warmińsko-Mazurskiego dotyczące 

uchwały nr XXIX/256/13 Rady Miasta Działdowo z dnia 31 października 2013 roku. 

Uchwała dotyczyła zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy-

Miasto Działdowo  oraz  udzielania  bonifikat.  Wojewoda   stwierdził    nieważność zapisów 

w § 6 ust. 3 oraz § 7. W  opinii organu   nadzoru   część zapisów tej uchwały  została podjęta 

z    przekroczeniem    upoważnienia    zawartego   w    art. 18 ust. 2 pkt   9   litera  a    ustawy 

o samorządzie  gminnym oraz naruszeniem przepisów ustawy o gospodarce 

nieruchomościami. 

Za sprzeczne uważa się postanowienie § 6ust. 3 dotyczące istotnych treści umów, które mają 

być zawierane przy sprzedaży nieruchomości. Przepis ten zakłada bowiem, że przy sprzedaży 

lokalu mieszkalnego wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste ułamkowej części gruntu  

związanego z budynkiem - pierwsza opłata  z tytułu użytkowania wieczystego wynosi 25 % 

ceny    ułamkowej części   gruntu i   płatna jest   przed zawarciem aktu notarialnego. Zgodnie 

z obowiązującymi przepisami  to organ wykonawczy zawiera umowy i w zakresie jego 

kompetencji pozostaje ustalenie kwestii tam wskazanych. Krótko mówiąc jest to kompetencja 

pana Burmistrza. Jeśli zaś chodzi o §7, który dotyczy ponoszenia przez   nabywcę kosztów 

przygotowania do zbycia lokalu ; opracowania operatu szacunkowego, wyceny itd. Ten 

przepis również  - zdaniem organu nadzoru  - nie daje takiej kompetencji Radzie Miasta. 

Mamy, oczywiście,    prawo     do      wniesienia    za     pośrednictwem    Wojewody     skargi 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego ale, myślę że, pan Burmistrz  i jego mecenas nie 

będą z tej drogi korzystać , 
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- 5 grudnia uczestniczyłem w spotkaniu organizacyjnym obchodów stulecia wybuchu 

I wojny światowej. Spotkanie to odbyło się na zaproszenie wójta Gminy Kozłowo, a brali w 

nim  udział prawie wszyscy wójtowie, burmistrzowie albo  przewodniczący rad z pogranicza 

naszych powiatów i gmin. Kozłowo przymierza się do zorganizowania bardzo wielkich 

obchodów w stulecie bitwy tanenberskiej, łącznie z wielką rekonstrukcją bitwy. Przewidziany 

jest udział grup rekonstrukcyjnych z całej Polski, a także z zagranicy łącznie z grupą 

rekonstrukcyjną z Turcji. Całość tych obchodów, tych rekonstrukcji przewidywana jest na 

ostatni weekend lipca   2014 roku. Wójt Gminy Kozłowo zaprasza  sąsiednie samorządy do 

współpracy, 

- chcę również poinformować, że  w sobotę 7 grudnia przekazaliśmy do magazynu szlachetną 

paczkę, którą przygotowali państwo radni i za wasze serce, za wsparcie, za pomoc   

chciałbym serdecznie podziękować wszystkim państwu, a w szczególności pani radnej 

Renacie Waszczak i Stasi Żywickiej, które kupowały, pakowały, przygotowywały-  włożyły 

wieki trud, wielki  wkład pracy, 

- na moje ręce    wpłynęły    już    pierwsze     życzenia Świąteczne i Noworoczne.  Przekazał 

je Marszałek i Przewodniczący Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego  oraz prezes 

Zarządu Warmińsko-Mazurskiego Funduszu „Poręczenia Kredytowe” . 

 

Pan Mirosława  ANTOSZEWSKI – Radca Prawny Urzędu ;  

Kilka zdań jeszcze uzupełniająco odnośnie rozstrzygnięcia nadzorczego, żeby ten temat już 

wyczerpać. Mianowicie, zostały zakwestionowane zapisy dotyczące pewnych szczegółowych 

uregulowań, które      zdaniem  Wojewody     powinny  się znaleźć  w umowach. I teraz,  jak 

to się odbyło? Otóż, przypominam państwu, że myśmy w istocie rzeczy zaproponowali 

państwu do przyjęcia  nie nową uchwałę o zasadach sprzedaży   lokali, tylko zebraliśmy 

wszystkie zapisy, które były w uchwale pierwotnej z roku 1999 i w licznych nowelizacjach, 

bo mieliśmy już sześć uchwał zmieniających. I nam chodziło przede wszystkim o to, żeby 

powstał dokument   czytelny   zarówno dla   interesantów, jak  i dla urzędników, bo nam też 

to ułatwia   stosowanie prawa.    I myśmy   niczego nowego nie uchwalili.  Natomiast  przez 

te przeszło dziesięć lat zmieniła się troszeczkę linia orzecznictwa. Wojewoda Warmińsko-

Mazurski powołał się w rozstrzygnięciu nadzorczym m.in. na orzeczenie Sądu 

Administracyjnego z Wrocławia z roku 2008. I  mnie nie zdziwiła nawet ta interwencja 

Wojewody, ponieważ analogiczną interwencję Wojewoda przeprowadził już do uchwały  

sprzed dwóch lat, kiedy to Rada Miasta podejmowała uchwałę o dopuszczeniu do sprzedaży 

działek na poszerzenie nieruchomości wspólnot, które nie spełniały przesłanek działek 

budowlanych. I   w moim odczuciu, oczywiście, po szybkiej analizie, bo ja się dzisiaj 

zapoznałem z tym rozstrzygnięciem nadzorczym  Wojewody -  po pierwsze ; może mieć 

rację. Po drugie – to nie uniemożliwi ani nie utrudni sprzedaży, bo te same regulacje, które    
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Rada zawarła w uchwale będą zawierane na etapie wykonawczym, czyli w protokole 

uzgodnień kupna-sprzedaży nieruchomości. Także tu się nic nie zmieni i Wojewoda nie 

zanegował możliwości wprowadzenia rozwiązań, które Rada     przyjęła, a jedynie wskazał, 

że  to już jest w gestii Burmistrza, a nie Rady.  

 

 

Ad pkt 6 

 

        Sprawozdanie  z    działalności    Burmistrza     w   okresie     międzysesyjnym,  zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady : 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ -  Burmistrz Miasta:  

Złożył     sprawozdanie    z   działalności       Burmistrza      w  okresie   międzysesyjnym,     

tj. od 2   listopada do 11 grudnia 2013 roku zwłaszcza     z       wykonania      uchwał     Rady  

( stanowi  ono    załącznik do protokołu). 

 

Ad pkt 7 

 

        Nie     składano       sprawozdań        z       działalności     związków      międzygminnych 

i stowarzyszenia gmin.  

                                                                                                       

Ad pkt 8 

 

        Sprawozdanie z prac Komisji w okresie międzysesyjnym :  

 

Pani  Elżbieta   KONARZEWSKA -  Przewodnicząca       Komisji    Spraw     Społecznych 

i Porządku Publicznego poinformowała , że na posiedzeniu w dniu 10 grudnia br. Komisja: 

-  pozytywnie zaopiniowała : 

   1)  projekt budżetu miasta na  rok 2014 w zakresie działania Komisji, 

 

   2) projekt   uchwały   Rady   Miasta   w sprawie uchwalenia  rocznego programu 

współpracy z organizacjami  pozarządowymi, 

 

   3) projekt  uchwały Rady Miasta w sprawie powołania składu Rady Muzeum działającej 

przy Interaktywnym Muzeum Państwa Krzyżackiego. 

 

Komisja   również opiniowała projekt uchwały, który przed chwilą, na wniosek  Burmistrza, 

zdjęto z  porządku  sesji, a dotyczył podjęcia uchwały w sprawie nadania Statutu 

samorządowej instytucji kultury- Miejskiej Bibliotece Publicznej.  Opinię Komisji w tej 

sprawie przedstawię na kolejnym spotkaniu. 
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Pan Andrzej TESSAR - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego przekazał, że na posiedzeniu w dniu  3 grudnia  2013 roku  Komisja : 

- pozytywnie zaopiniowała: 

  1)  projekt    budżetu      miasta   na    2014   rok    w     zakresie   działania   Komisji,   przy 

2 głosach  

   „wstrzymujących się”, 

 

 2) projekt     uchwały     Rady      Miasta w   sprawie    Gminnego    Programu     Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok, 

 

  3) projekt uchwały   Rady   Miasta   w   sprawie   przystąpienia   Gminy-Miasto   Działdowo 

do spółdzielni socjalnej osób prawnych jako członka założyciela, 

 

  4) projekt uchwały  Rady   Miasta   w   sprawie   ustalenia   planu   potrzeb    Gminy-Miasto 

Działdowo w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na rok 2014. 

 

Pan Edward RADOMSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska  

poinformował , że Komisja obradowała dwukrotnie, i tak: 

        W dniu 3 grudnia 2013 roku  pozytywnie zaopiniowała projekt   budżetu   miasta na rok 

2014 w zakresie działania Komisji  przy 5 głosach „wstrzymujących się”.  

Także w tym dniu, Komisja dokonała wizytacji obiektów przy ul. Wolności 64. Chcieliśmy 

się      zapoznać     z      postępem     robót,       które   od   ponad   roku   są   tam prowadzone. 

I   stwierdziliśmy, że obiekty tam wznoszone są przygotowane na okres zimowy. Czyli 

wszystkie prace zewnętrzne  zostały ukończone zgodnie z harmonogramami. Natomiast 

wewnątrz przewidziano kolejne prace wykończeniowe związane z tym, że niebawem zostanie 

uruchomione ogrzewanie i te prace będą mogły przebiegać  według harmonogramu. Niepokoi 

nas ,jako radnych, pewna opieszałość  Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, który podjął 

pewne czynności  związane z odkrytymi tam  freskami . Opieszałość konserwatora   może  

rzutować na niektóre prace wykończeniowe  wewnątrz budynku, między innymi  roboty 

elektryczne, które blokują front robót. Mamy nadzieję, że niebawem te wątpliwości czy 

zastrzeżenia zostaną rozwiane,  bo  jak się dowiedziałem ,pani konserwator ma nas zaszczycić 

swoją obecnością i pewnie jakieś decyzje w tej sprawie zapadną. Komisja pozytywnie oceniła 

to,  co zrobiono w zakresie biblioteki,  czyli   stare    budynki, które były w ZOZ, połączono 

w jeden kompleks i całość wygląda dosyć imponująco. Miejmy nadzieję, że w  nowym 

obiekcie biblioteka będzie mogła realizować swoje ambitne plany i cele. Jesteśmy o tym 

przekonani.  

        Natomiast 11 grudnia 2013 roku Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Miasta w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Miasta Działdowo. Za pozytywnym przyjęciem projektu głosowało 8 radnych,  
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5 było przeciw, nikt się nie   wstrzymał, jedna   osoba   nie   głosowała. W   kolejnym   

punkcie   Komisja   pozytywnie  zaopiniowała   projekt  uchwały   Rady   Miasta   w   sprawie   

wyrażenia   zgody  na nieodpłatne przejęcie nieruchomości   gruntowej na rzecz Gminy-

Miasto Działdowo do   gminnego zasobu nieruchomości. W tym przypadku wszyscy 

głosowali za przyjęciem. Dziękuję. 

 

Pani  Irena MENDERSKA- Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów  

poinformowała, że w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła swoje posiedzenie 5 grudnia 

2013 roku, na którym: 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2013-2021, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie  zmian w budżecie 

miasta na rok 2013, 

- pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały Rady Miasta w sprawie ustalenia wzorów 

formularzy   podatkowych   w sprawie   podatku   od nieruchomości, podatku rolnego 

i podatku leśnego obowiązujących na terenie miasta Działdowo. 

- po wysłuchaniu pozytywnych opinii o projekcie budżetu miasta na rok 2014 Komisji:  

Spraw Społecznych i Porządku Publicznego ; Oświaty,  Kultury, Sportu i Turystyki 

oraz   Gospodarki    i    Ochrony Środowiska -   wydała ostateczną  pozytywną opinię 

o projekcie budżetu miasta na rok 2014, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy -  Miasto Działdowo na lata 2014-2021. 

 

Pan Leszek GOŁĘBIEWSKI -  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Panie Przewodniczący ! Szanowni Państwo!  

Komisja Rewizyjna w okresie międzysesyjnym nie obradowała. Natomiast Zespół kontrolny 

Komisji Rewizyjnej jest w trakcie kontroli kompleksowej Burmistrza Miasta w zakresie 

zrealizowanej inwestycji, na którą miasto otrzymało środki unijne: ”Adaptacja budynku 

Ratusza    w   Działdowie  na      Interaktywne     Muzeum     Państwa     Krzyżackiego     

wraz z zagospodarowaniem otoczenia”.    Wyniki   tej kontroli   zostaną   przedstawione   

Państwu na następnej sesji. 
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Ad pkt 9 

 

        Interpelacje i zapytania :  

                       

Radny pan  Jan BEDRA :  

Panie Burmistrzu! Szanowni radni! 

        Odniosę się  do rewitalizacji   parku  Honorowych Dawców Krwi. Otóż,  kierując  się   

tym, że w przyszłości będą się odbywały  tam imprezy masowe, mam taką uwagę 

mieszkańców:   Odwiedziłem park i w pełni się z tym zgadzam. A mianowicie, uważam że, 

wejście do parku, jak i schody są stanowczo za wąskie. Wyobraźcie sobie państwo, co  będzie 

się działo przy wyjściu kilkuset osób z terenu parku?   Także o  ile nie jest za późno, to moim 

zdaniem, należałoby to poprawić.   

        Ponadto chciałbym zwrócić uwagę na  nowo wybudowane ulice na osiedlu Polna. 

Dziękujemy, panie Burmistrzu, za te ulice, ale jest taka uwaga: Czy latarnie, które się tam 

znajdują, nie powinny być przy krawędzi jezdni i chodnika?  Dlaczego, ponieważ w tej chwili 

uniemożliwi to służbom miejskim odśnieżanie. Przecież wiadomo, że chodniki odśnieża tak 

zwany ciągnik z pługiem, a  latarnie są w takiej odległości, że uniemożliwi to odśnieżanie tym 

sprzętem.  W innym przypadku będą musieli pracownicy robić to ręcznie. Dziękuję 

uprzejmie.  

 

Radny pan Zenon GAJEWSKI :  

Panie Burmistrzu! 

        Pierwsze pytanie  dotyczy  wiaty autobusowej  na ulicy Leśnej. Dwukrotnie składałem 

wnioski w tej sprawie. Burmistrz Duchna wypowiadał się, że ta wiata będzie stała do końca 

roku. Rok się kończy i  powiem kolokwialnie ani widu, ani słychu. Chciałabym się 

dowiedzieć, co z tym ma być?  

        Pytanie drugie być może to już jest nudne -  wszyscy o to pytamy praktycznie na każdej 

sesji. Ale   proszę się nie dziwić, bo aquapark jest inwestycją chyba najdroższą w ostatnich 

latach. Jest inwestycją  trudną  i mamy świadomość tego, co tam się dzieje w ostatnim czasie. 

Jak to  wygląda od ostatniej sesji ? Coś  ruszyło w sprawach procedur? Czy termin wykonania  

nie  jest zagrożony?    

        Pytanie trzecie : Czy  Urząd Miasta ma jakikolwiek wpływ na komunikację autobusów 

w mieście?  Chodzi o to, że kilkakrotnie próbowałem z nich skorzystać  i wbrew temu, co jest 

na rozkładzie jazdy po półgodzinnym oczekiwaniu autobusu nie było.  Ze mną czekało kilka 

osób  - nic nie było z tego.  

        Czy  nie można by w sposób bardziej zorganizowany dokonywać przeglądu ?  Ciągle 

wracamy do tego,   że  gdzieś   zwisają konary,  tu gdzieś jest drzewo, tam to są przypadki tak  
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zwanych zagrożeń dla ruchu pieszego i kołowego. Czy nie należałoby w określonej porze 

roku raz dokonać przeglądu, bo ciągle ktoś z nas do tego wraca i ciągle o tym gdzieś 

sygnalizujemy.  

         Pytanie   piąte -  chciałbym,   no  już    nie     tylko  ja, ale   te   pytania   w   zasadzie    

są od mieszkańców. Jakie korzyści uzyskuje miasto z tytułu takiej ilości sklepów 

wielkopowierzchniowych   w   mieście i  czy  taka  ilość   sklepów wielkopowierzchniowych, 

i kolejne powstające w mieście... mieszkańcy pytają  : Czy jest to wynik polityki władz 

miasta, czy może jakiegoś zewnętrznego lobbingu? Dziękuję bardzo. 

 

Radny pan  Marek DWÓRZNIK: 

Ja  chciałbym uściślić pytanie, jeśli chodzi o centrum wodne.  

Panie Burmistrzu, jak wiemy,  trafił się naszemu miastu nierzetelny wykonawca tej 

inwestycji, bo mija prawie 8 miesięcy od podpisania umowy, a wykonawca nawet nie 

przedstawił projektu. A w tak krótkim czasie -  bo inwestycja ma być realizowana do końca 

marca 2015 roku  -  nie  wiem,    czy on  będzie w stanie wykonać tę inwestycję. W  związku 

z tym,  czy nie zamierza pan, Panie Burmistrzu, odstąpić od umowy z tym wykonawcą. Czy 

w ogóle jest możliwość przesunięcia terminu dotacji unijnych i wyłonienia innego 

wykonawcy w drodze nowego przetargu?  Jakie mamy po  prostu   w  tej sprawie możliwości 

i jaki będzie tok postępowania? Dziękuję.   

 

Radny pan  Grzegorz MROWIŃSKI: 

Proszę państwa, dzisiaj nie będę pytał o centrum wodne. Dzisiaj bardziej przyziemne 

problemy mieszkańców naszego miasta. Konkretnie chodzi mi o oświetlenie ulic. Panie  

Burmistrzu, dzisiaj przychodząc na sesję Rady Miasta miałem okazję zobaczyć latarnie 

zapalone wokół Urzędu Miasta -   na parkingu się paliły. No jest to piękny gest, prawda. 

Uważam że, jest to pewna rozrzutność.  Natomiast są takie ulice, które są ciemne w naszym 

mieście. I pierwsza z tych ulic to jest ulica Chopina. Ulica, która na dzień dzisiejszy jest 

jedynym traktem komunikacyjnym łączącym miasto z dworcem. Tam jest Szkoła Muzyczna, 

gdzie dzieci wieczorem chodzą na zajęcia. Tam   jest hufiec działdowski ZHP i  naprawdę nie 

jest to    komfortowa sytuacja,   jeżeli    wieczorem o godzinie 17:00, 17:00  te dzieci  muszą 

w takich warunkach wracać do domu. 

Jest jeszcze jedno miejsce, panie Burmistrzu, a konkretnie ulica Leśna, gdzie zostały 

pobudowane latarnie. I, panie Burmistrzu, wszyscy mieszkańcy i my - tutaj siedzący -wiemy,  

że te latarnie się palą tylko wokół jednego domu. Wiadomo, jakiego domu. Ja   tu nie będę 

mówił, o  jaki   dom chodzi,   natomiast   na   pozostałych   ulicach  się  nie   palą. Nawet były  
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podejmowane interwencje do zakładu energetycznego, gdzie nikt nic nie wie o tych 

latarniach. Dlaczego, proszę mi wyjaśnić, została inwestycja zrealizowana, a jest tam ciemno 

i te latarnie się nie palą? Dziękuję.   

 

Radna pani  Wanda MILEWSKA : 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Wysoka Rado! 

Ja chciałabym poruszyć  trzy problemy zupełnie różne.  

        Mianowicie,  kilka miesięcy temu składałam zapytanie w sprawie powstającej na naszym 

terenie bioelektrowni. Pan Burmistrz obiecał mi, że takie informacje pozyska i będą 

przedstawione na sesji listopadowej.  Jak do tej pory nic na ten temat nie wiemy. Problem 

biogazowni został wyjaśniony, pan Kordecki nam  omówił, natomiast o bioelektrowni nie 

usłyszeliśmy nic. 

        Drugi problem to, proszę państwa, organizacja ruchu na ulicy Konopnickiej. Jak wiemy, 

tam dosyć często  dochodzi do wypadków.  Wprawdzie   jest  znak  ograniczenia szybkości 

do 40 km,  ale on stoi prawie na samym końcu.   Natomiast    zwróciły   się  do mnie rodziny 

z małoletnimi dziećmi, które mieszkają zaraz za rondem o postawienie jeszcze jednego znaku 

zaraz za rondem, żeby  ten odcinek 500 metrów nie był nadal odcinkiem, gdzie  niestety 

młodzi kierowcy nieraz przeprowadzają nawet wyścigi, kto szybciej, kto skuteczniej. 

        Trzecia sprawa :  Chciałabym  nawiązać do wypowiedzi pana radnego Bedry. 

Rzeczywiście, patrząc   na   remont   nowego Domu  Kultury  ja  zwróciłam również uwagę 

na ogrodzenie. Wydaje mi się, że jeżeli coś robimy - a sama jako osoba, która sporo 

przeprowadza remontów staram się przeprowadzać te remonty solidnie, żeby nie robić trzy 

razy. Więc teraz patrząc na ogrodzenie mam wrażenie, że  ono jest  zbyt delikatne. Jeżeli coś 

robimy, dlaczego nie robimy tego solidnie?  Schody za wąskie, ogrodzenie bardzo delikatne, 

siatka nisko zawieszona. Proszę państwa,  to nie sprawia wrażenia solidnej pracy. Żebyśmy  

po kilka latach nie musieli tego remontować - zróbmy raz, a porządnie. Dziękuję bardzo. 

 

Radny pan Andrzej TESSAR :  

Chciałem ponownie do pana Burmistrza wystąpić z zapytaniem. Otóż, na poprzedniej sesji 

wystąpiłem z zapytaniem, które dotyczyło możliwości zmiany organizacji ruchu drogowego 

w zakresie zatrzymywania i postoju na ulicy Wolności, w odcinku od ulicy Górnej do ulicy 

Męczenników, na wysokości zamku.  I na  to pytanie do  tej pory nie otrzymałem informacji, 

dlatego  ponawiam to pytanie. Tą sprawą są zainteresowani mieszkańcy tej ulicy, którzy 

sygnalizują problem zatrzymywania samochodu przy swoich nieruchomościach. Dziękuję. 
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Radna pani Maria KARWACKA : 

Panie Burmistrzu! Wysoka Rado! 

        Ja bym jeszcze chciała uzupełnić wypowiedź pana Mrowińskiego.  Też podzielam, 

ponieważ również  miałam   to w     swoim    wystąpieniu powiedzieć,    ale w dalszym ciągu 

upominam się o naprawę dziur.  Już dwaj  współpracownicy moi z Urzędu Pracy zgłosili 

uszkodzenie aut. Bezrobotni nie zgłaszają, ale naprawdę dziury są tam  coraz gorsze.  

        Jeśli chodzi o oświetlenie ulicy Leśnej, to mieszkańcy zgłaszali, że oświetlenie jest,  

tylko jest tak słabe, jakby go nie było. Że  po prostu lampy nie świecą i jest ciemno  

szczególnie na wejściu do zielonego marketu.   

        Mieszkańcy    ulicy     Ogrodowej  i    lewej   strony  ulicy  Skłodowskiej   na odcinku  

od   Księżodworskiej   do  obwodnicy    proszą  o   zamontowanie  progów   zwalniających, 

bo prawdopodobnie po minięciu zakrętu kierowcy bardzo przyspieszają. 

        I ostatnia rzecz : Bardzo dużo młodych ludzi, którzy przybywają do mojego Urzędu, 

skarży  się  na   ilość pociągów, jakie   kursują  w kierunku Gdańska, Warszawy i Olsztyna. 

To są młodzi ludzie, którzy studiują.  I  praktycznie  rano  nie  ma  takiego połączenia, żeby 

na godzinę 8:00  czy  9:00  dojechać,   trzeba  w  nocy  albo  dzień wcześniej.  To  samo jest 

do Warszawy i   powrót    jest   tożsamy.   Na   przykład   jest z Gdańska o 14:00, a następny 

o 19:00, więc dość   duża różnica czasu, kiedy w nocy się   wraca do Działdowa, to samo jest  

z Olsztynem i z Warszawą. Dziękuję bardzo. 

 

Radna pani  Aleksandra KORZENIEWSKA : 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Ja chciałam pociągnąć temat PKP.  

        Pierwszy problem jest taki,  że nie mogą służby ratownicze -  czyli na przykład karetka - 

dojechać na perony. To problem, który jest już troszeczkę znany i na pewno nabierze mocy 

urzędowej, bo pani dyrektor SPZOZu też obiecała, że pismo wyśle do Starostwa. I  prośba 

jest  właśnie o wspólne działania, żeby jednak coś z tym zrobić. Wiem, że to jest projekt 

unijny, że niewiele   można  tam zmienić, ale problem jest duży, bo w przypadku wezwania 

do osoby potrzebującej, ratownicy nie mogą przedostać się na perony. 

        Druga rzecz   dotyczy też   PKP.     Otóż, mamy   piękny   budynek    stacji, ale niestety, 

o godzinie 23:00  jest on zamykany do   godziny bodajże 5:00 i   podróżni, którzy  oczekują 

na dworcu, są  przewożeni do SPZOZu, jak do poczekalni. Nie mają się po prostu gdzie 

podziać. Idzie  zima, wiadomo że nie wszyscy zdążą na przesiadkę, a mamy stację węzłową, 

więc trzeba, myślę, coś   z tym zrobić.  

        Kolejna sprawa : Mieszkańcy ulicy  Nidzickiej zgłaszali mi, że chodnik wzdłuż bloku,  
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po przeciwnej stronie cmentarza jest odśnieżony, ale kiedy jest ślisko nie był posypany 

piaskiem. Nie wiem, czy to jednorazowe zdarzenie  i czy jest to  chodnik w gestii Urzędu 

Miasta, Czy Spółdzielni Mieszkaniowej?  

        I  ostatni  problem. Otóż,  jest zrobione wejście boczne na cmentarz, z którego  zaczyna 

korzystać coraz więcej osób i, rzeczywiście, jest ono bardzo praktyczne.  Został także   

położony piękny   chodnik, ale  w   jednym    miejscu  dość   znacznie ten chodnik się zapada 

i  tworzy niebezpieczeństwo, że  można się tam potknąć i nie daj Boże zrobić sobie krzywdę.  

Dziękuję bardzo. 

 

Radny pan  Marek DWORZNIK : 

Zapytał Burmistrza kiedy będzie przejezdny wiadukt na ulicy Lidzbarskiej ? 

  

Uroczyste otwarcie będzie  17. grudnia - odpowiedział Burmistrz.  

 

Radna pani  Elżbieta KONARZEWSKA :  

Panie Przewodniczący!  Szanowni państwo! 

Ja problem, który chciałam zgłosić zgłaszałam już wielokrotnie, ale ponaglam.  Szanowni 

państwo, wystarczy przyglądnąć się ulicy Karłowicza, a  dokładnie chodzi mi o przejście 

dzieci do szkoły. Otóż, nie  ma tam absolutnie żadnego chodnika, żadnego oznakowania, 

które pozwoliłoby dzieciom przejść na drugą stronę ulicy Karłowicza. Wystarczy przyglądnąć 

się w godzinach około 8:00, kiedy jest natłok samochodów  - rzadko kierowcy zatrzymują się 

ustępując tym biednym dzieciom pędzącym do szkoły z  ciężkimi plecakami. A teraz, proszę 

państwa, taka aura niesprzyjająca zimowa będzie powodowała, że to dziecko w każdej chwili 

może się poślizgnąć. Przyglądnijmy się przed godziną 8:00, przyglądnijmy się po godzinie 

15:00 jest to, proszę państwa, nie do przyjęcia. Dziękuję bardzo. 

 

Radny pan  Michał STRUZIK : 

Kilka pytań,  panie Przewodniczący, panie Burmistrzu, Wysoka Rado.  

        Pierwsza rzecz to : Dzieje szaletu miejskiego w Działdowie. Pamiętam, myśmy wyrazili 

wolę sprzedaży tej działki, natomiast w duchu tej uchwały mówiliśmy, że tam będzie 

porządek, jeżeli to weźmie właściciel prywatny.  Nie  ma  szaletu,  bałagan jest, no i tutaj, 

proszę państwa, nie będę dalej swojej myśli rozwijał.  

        Dalej  to   jest  kwestia   uregulowania  komunikacji     miejskiej,  ale   w   kontekście    

takiej, że składaliśmy -  jako opozycja - wniosek uruchomienia  stacji rowerowych. Natomiast 

tu jest jeszcze inny aspekt, mianowicie  też żeśmy swego czasu podnosili problem 

komunikacji miejskiej, żeby uruchomić   przynajmniej   jedną   linię    autobusową  dla    osób   

już  nie   tylko   starszych    ale   i    niepełnosprawnych.     Mieliśmy   nadzieję, że weźmiemy  
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to pod rozwagę   przy   rozdaniu   następnego  budżetu. Sam  zabierałem głos w tej sprawie, 

bo dla osoby starszej dotarcie na przykład do przychodni, czy do szpitala z osiedla 

Księżodworska, czy w drugą stronę,  graniczy naprawdę z cudem.  

        Następna rzecz :  Nie wiem, jak toczą się  rozmowy w sprawie wsparcia dla rodzin 

wielodzietnych. Taki program też  składaliśmy do Urzędu Miasta i chciałbym się dowiedzieć, 

co z tym naszym wnioskiem dalej się dzieje?   

        Wiadukt,  ale  w kontekście ulicy    Pocztowej. Część   już    została     naprawiona, 

jednak na odcinku od ulicy Jagiełły  do Straży Pożarnej w dalszym ciągu są  dziury, proszę 

państwa, i to mam nadzieję, że w najbliższym czasie ulegnie poprawie. Ja już pomijam 

kwestię organizacji ruchu, bo  w kontekście oddania wiaduktu pewnie ona się zmieni, ale  w 

ciągu komunikacyjnym ulicy Hallera jest tragicznie w godzinach szczytu.   

         Dalej, proszę państwa, ulica Podkowińskiego. Swego czasu tam były progi zwalniające, 

one zostały zdjęte w tej chwili. I niektórzy mieszkańcy zwracają mi uwagę, że odbywają się 

znowu wyścigi. Nie wiem, dlaczego te progi zostały zdjęte, bo one spełniały swoją rolę.?  

        Odśnieżanie dróg w   kontekście   dróg   wojewódzkich, panie Burmistrzu, i  to nie jest 

do pana kierowane, ale do służb wojewódzkich. Jeżeli jedziemy z Działdowa w kierunku 

Mławy to tam w   ogóle    śladów   odśnieżania nie widać. Jeżeli    jedziemy   z    Działdowa 

do Brodnicy to   droga   pięknie   jest odśnieżona od  granicy z   województwem pomorskim 

w   kierunku Brodnicy, a  na    terenie   powiatu    działdowskiego  w   ogóle  nic  nie   widać. 

I podobnie na odcinku objazdu też nie jest odśnieżane, chociaż tam w tej chwili prowadzony 

jest remont. Mi się wydaje, że   jako   przedstawiciele   miasta powinniśmy w końcu wystąpić 

i powiedzieć  : Źle  się dzieje na drogach odśnieżanych w terenie Powiatu Działdowskiego. 

To jest skandal, bo  droga do Mławy powinna być czarna, a tam w ogóle nie widać    żadnych   

ruchów.  I    bardzo    ważne, panie   Przewodniczący, po tych zapytaniach i interpelacjach 

Klub  wnosi o zarządzenie przerwy. Dziękuję. 

 

Pan Zenon WIŚNIEWSKI – Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 12 :  

Czy Urząd Miasta ma jakiś wpływ na wywożenie śmieci? Pytam, bo    firma, która wywozi 

śmieci  proponuje    nam   wystawienie   koszy o godzinie 8 rano, a o godzinie 19, 20 jeszcze 

są nie wywiezione  i w okresie zimowym to będzie naprawdę utrapieniem, bo u nas jest 

wąsko. Jeśli Urząd Miasta ma jakiś na to wpływ, to byśmy prosili o interwencję.  

  

Pan Andrzej OLSZEWSKI – Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 12 : 

Ja w sprawie wniosków ze wszystkich osiedli i przede wszystkim ze swojego.  

Bardzo smutne to jest, bo  co ludziom na zebraniu powiedzieć, jeśli  zostały  złożone wnioski 

i żaden     nie    jest   przyjęty  do  realizacji  z  braków   środków  finansowych  i  to  nie tylko  
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na osiedlu numer 2, ale i na pozostałych  osiedlach. Nie wiem, czy rzeczywiście jest tak 

biednie w   Działdowie, czy te fundusze są przeznaczone na aquapark, czy na inne rzeczy?  

To  trzeba  by  było  jakoś   wyjaśnić,   nawet   w   gazetach, bo   bez  sensu  są   te    zebrania 

i  namawianie ludzi, żeby   przychodzili.  Po co  mamy  przychodzić mówią,  jak nie ma nic 

do zrealizowania, nawet jednej rzeczy. No są drobne rzeczy robione, ale chyba na takie 

miasto  to jest troszeczkę mało. Dziękuję  bardzo. 

 

              Dwudziestominutowa   przerwa w obradach.  

 

Ad pkt 10 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Działdowo :  

 

Pani Monika SKRZYPEK - Naczelnik Wydziału PNŚ :  

Szanowni Państwo!   

Przedmiotem obrad jest kolejna zmiana studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowo. Państwo otrzymaliście komplet 

materiałów do tej uchwały, jest on znacznie inny niż przy poprzednich zmianach.   Chciałam 

omówić załączniki, które państwo macie i przebieg procedury, jaki towarzyszył nam przy 

opracowywaniu zmiany  studium.  

        Załącznikiem numer 1 do uchwały jest rysunek planu ten, który państwo macie 

wyświetlony na slajdzie z oznaczeniami, jakie obszary zostały objęte zmianą planu.  

        Następnie jest tekst stanowiący załącznik numer 2. Jest   to  tekst, w  którym państwo 

macie kolorem żółtym oznaczone zmiany, jakie zostały wniesione do ostatniej zmiany 

studium.  

        Załącznikiem numer 3 jest rozstrzygnięcie dotyczące sposobu  rozpatrzenia uwag 

wniesionych do projektu zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego. W jednym  wniosku zostały złożone dwie uwagi.  Państwo macie stanowisko 

Burmistrza,   jakie zaprezentował w  zarządzeniu wydanym przez siebie. 

        Oraz  mamy załączniki 4 i 5. I te załączniki 4 i 5 są po to, aby te studium mogło 

funkcjonować bez jakichkolwiek oznaczeń, czyli ujednolicamy zarówno załącznik numer 4 

czyli tekst studium i ujednolicamy załącznik numer 5, czyli nie ma tych oznaczeń, które 

objęte były zmianą planu.  

        Podstawami do opracowania zmiany planu były 2 uchwały podjęte w czerwcu 2012 roku 

i    w     listopadzie     2012   roku.   Cały     proces -  zgodnie    z    ustawą    o      planowaniu 
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i zagospodarowaniu i ustawą o dostępie do informacji publicznej jego, udziale 

społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach  oddziaływania na środowisko - został 

wypełniony.  

        Firmą, która wykonywała te opracowania jest firma pana Macieja Kornalewskiego, który 

jest głównym  twórcą    tych   zmian. Państwo macie w    uzasadnieniu     opisane dokładnie 

od numeru 1 do 14 te zmiany.   Dostaliście państwo też powiększone  rysunki.  Oprócz 

jednego dużego, dostaliście państwo każdy oddzielnie powiększony, żeby można było 

dokładnie zapoznać się z tymi zmianami. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI - Radca Prawny Urzędu :  

        Jeszcze króciutko, jeśli państwo pozwolicie, żeby nie wkradły się  żadne wątpliwości 

formalno-prawne.   

        Otóż,   podstawą      przygotowania      projektu      jest        art.     12     ust. 1    ustawy    

o     planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, zgodnie z którym studium uchwala rada 

gminy,    rozstrzygając    równocześnie   o   sposobie    rozpatrzenia  uwag  i art. 27 

mówiącym o tym,  że do zmiany studium stosuje się ten sam tryb, jak do uchwalenia.  

        I na tle tego artykułu w orzecznictwie nie ma pełnej jednolitości, czy należy w takim 

wypadku przygotować kilka uchwał, czy też jedną. Niektóre gminy praktykują to w ten 

sposób, że oddzielną uchwałą jest rozstrzyganie nad każdą z uwag zgłoszonych i następnie 

uchwała w sprawie studium.   Myśmy    przyjęli   taką   dotychczasową  praktykę, że zostało 

to przygotowane w jednym projekcie uchwały.  

        Ja już rozmawiałem z panem  Przewodniczącym przed sesją, ale chciałbym, żeby to było 

jasne i czytelne. Otóż,   procedowanie  w   tym   wypadku powinno wyglądać w ten sposób, 

że po dyskusji oddzielnie państwo rozstrzygają w drodze głosowania jedną uwagę, oddzielnie 

drugą uwagę i   dopiero   potem    trzecim   głosowaniem   rozstrzygacie  państwo o przyjęciu 

całości uchwały. Ja  przytoczę t wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie 

z 22 listopada 2011 roku.  Zważywszy, że nałożony,  w art. 12 ust. 1 ustawy na radę gminy, 

obowiązek rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu studium, służy 

zabezpieczeniu praw osób trzecich przed ewentualnymi naruszeniami ich interesów, to brak 

rozstrzygnięcia w tym przedmiocie jest istotnym naruszeniem trybu sporządzenia studium. 

Rada nie może ograniczyć się do rozpatrzenia listy uwag nie uwzględnionych przez organ 

sporządzający projekt studium, ale musi się zapoznać z ich treścią oraz poddać głosowaniu 

poszczególne uwagi z listy, a nie rozstrzygać zbiorczo wobec całej listy w jednym 

głosowaniu. Dziękuję bardzo.  
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W dyskusji pani Monika SKRZYPEK odpowiadała na pytania : 

 

Radnego pana  Andrzeja TESSARA dotyczące  zmiany w  obrębie ulicy Wolności, 

Mławskiej i   kanału  młyńskiego. 

oraz 

Wiceprzewodniczącego Rady, pana Tadeusza UMIŃSKIEGO, który pytał, jaki  teren jest 

przewidziany na organizację imprez masowych oraz, gdzie przewiduje się w przeszłości 

budować obiekty sportowe?   

 

        Nie  było  więcej zgłoszeń i Przewodniczący zamknął dyskusję. Po czym przypomniał, 

że projekt uchwały uzyskał pozytywną  opinię   Komisji   Gospodarki i Ochrony Środowiska. 

Zgodnie z przypomnieniem pana mecenasa, zanim przystąpimy do głosowania projektu 

uchwały, w pierwszej   kolejności   rozstrzygniemy  sposób rozpatrzenia uwag zgłoszonych 

do studium – powiedział Przewodniczący.  Macie państwo  te uwagi w załączniku 3 .  

Uwaga pierwsza, oznaczona jako 1a, zgłoszona przez Grzegorza Mrowińskiego wraz z listą 

140 podpisów dotyczy sprzeciwu przeciwko zaprojektowanym zmianom na działkach 

oznaczonych numerami 166 i 167/4 położonych wzdłuż ulicy Męczenników, pomiędzy 

ulicami Olsztyńską i Hallera, co do których proponowane zmiany przewidują teren zabudowy 

mieszkaniowej i usługowej wielofunkcyjnej. Rozstrzygnięcie Burmistrza stanowi o 

nieuwzględnieniu wniesionej uwagi, pozostawiając projektu zmiany studium w wersji, jak 

wyłożono do publicznego wglądu. 

        Kto z państwa radnych jest za rozstrzygnięciem Burmistrza, który nie uwzględnia 

wniesionej uwagi ?   ”  

       Stwierdzam, że stanowisko Burmistrza zostało utrzymane - przekazał Przewodniczący.  

        Przechodzimy   do   uwagi 1b. Została ona  także złożona przez Grzegorza Mrowińskigo 

i wnioskodawców podpisanych na liście -  140 podpisów. Sprzeciw dotyczy likwidacji 

obecnego targowiska, położonego przy ulicy Hallera. Stanowisko Burmistrza  : Nie 

uwzględnić wniesionej uwagi, pozostawiając ustalenia projektu zmiany studium w wersji, jak 

wyłożono do publicznego wglądu.  

        Kto z państwa radnych jest za utrzymaniem stanowiska Burmistrza, który nie 

uwzględnia wniesionej uwagi - zapytał Przewodniczący.  

        15 radnych było „za”, 5 było „przeciwko”. 

 

        Stwierdzam, że stanowisko Burmistrza o odrzuceniu uwagi zostało utrzymane – 

powiedział Przewodniczący.  

 

        Po czym podjętą także 15 głosami „za”, „przeciwko”  5 
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                                       U c h w a ł ą   Nr XXX/258/13 

 

Rada dokonała zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Miasta Działdowo.  

 

Ad pkt 11 

 

        Bez uwag 16 głosami „za”, przy 5 głosach „wstrzymujących się” Rada podjęła  

 

                                       U c h w a ł ę   Nr XXX/259/13 

 

w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 

2013-2021.  

 

Ad pkt 12 

 

        Podjętą 20 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym  się”  

 

                                      U c h w a ł ą   Nr XXX/260/13 

 

Rada dokonała zmian w budżecie miasta na rok 2013.  

 

Ad pkt 13 

 

        20 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” Rada podjęła 

 

                                       U c h w a ł ę   Nr  XXX/261/13 

 

w sprawie ustalenia wzorów formularzy podatkowych w sprawie podatku od nieruchomości, 

podatku   rolnego   i   podatku   leśnego obowiązujących na terenie miasta Działdowo. 

 

 

Ad pkt 14 

 

        18 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła  

 

                                       U c h w a ł ę  Nr  XXX/262/13 

 

w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
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Ad pkt 15 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2014 rok : 

 

Pani Jolanta DZIAŁAK – pełnomocnik  Burmistrza Miasta ds. Uzależnień odpowiedziała 

na pytania radnego pana Marka DWÓRZNIKA  dotyczące  :  

- w co planuje się doposażyć SPZOZ ?   

- czy ze środków finansowych z gminnego programu można zorganizować w ciągu 

roku szkolnego wycieczkę dla dzieci z rodzin, w których występuje problem 

alkoholowy?  

 

        Po czym, podjętą  jednomyślnie, tj. 21 głosami „za”  

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XXX/263/13 

 

Rada przyjęła  Gminy   Program   Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na 2014 rok.  

 

Ad pkt 16 

         Jednomyślnie, tj. 21 głosami „za” Rada podjęła  

                                       U c h w a ł ę  Nr XXX/264/13 

w sprawie przystąpienia  Gminy-Miasto Działdowo do spółdzielni socjalnej osób prawnych jako 

członka założyciela.  

Ad pkt 17 

        Podjętą 21 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

                                       U c h w a ł ą   Nr XXX/265/13 

Rada ustaliła plan potrzeb Gminy-Miasto Działdowo w zakresie wykonywania prac społecznie 

użytecznych na 2014 rok.  
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Ad pkt 18 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XXX/266/13 

 

Rada wyraziła zgodę na nieodpłatne  przejęcie nieruchomości gruntowej na rzecz Gminy-

Miasto Działdowo do gminnego zasobu nieruchomości. 

 

Ad pkt 19 

        19 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”  Rada podjęła 

                                       U c h w a ł ę   Nr XXX/267/13 

którą powołała skład Rady Muzeum działającej przy Interaktywnym Muzeum Państwa 

Krzyżackiego w Działdowie.                                    

Ad pkt 20  

 

        Odpowiedzi na zapytania :  

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta :  

Zanim   zacznę     odpowiadać    na    pytania,     chciałbym   wszystkim   państwu      radnym 

i przewodniczącym osiedli podziękować za tak wielkie zainteresowanie problemami miasta, 

bo w dniu dzisiejszym, w punkcie zapytania i interpelacje, padło wiele inspirujących, 

ciekawych pytań. Postaramy się na te pytania udzielić dla państwa odpowiedzi. 

 Jeżeli chodzi o  za wąskie wejście do i  wyjście z parku Honorowych Dawców Krwi : 

Przyjmuję to, panie radny Bedra, za wniosek do rozpatrzenia przez nas, chociaż  ich wielkość 

wynikała z programu   funkcjonalno-użytkowego. Przyjrzymy  się  i   jeżeli   dojdziemy też 

do wniosku, że   rzeczywiście   tak  jest -  wystąpimy do  Urzędu   Marszałka  o pozwolenie 

na    poszerzenie ich.   Ewentualnie   być   może, że    jakieś  dodatkowe,  awaryjne   jeszcze  

w jednym miejscu. Chociaż brama awaryjna jest zaplanowana i będzie wykonana. 

 Ulice w osiedlu Polna rzeczywiście zostały wykonane, dziękuję za słowa pochwały, 

ale przecież my   jesteśmy   od tego, żeby   to robić.   Natomiast   jeżeli   chodzi  o   latarnie, 

to przychylając się do wniosku mieszkańców osiedla, wystąpiliśmy  do Starostwa 

Powiatowego o zmianę organizacji ruchu. Taką zgodę żeśmy uzyskali z jednoczesnym 

zaznaczeniem, że te lampy powinny być w odpowiedni sposób oznakowane, co też 
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uczyniliśmy.  Zaś  odśnieżanie chodników   przyległych   do   poszczególnych    posesji 

leży w gestii mieszkańców,  do związku  z  tym   grubość    kostki na tych  chodnikach jest 

mniejsza i tam nie  powinno się wjeżdżać ciągnikiem i zgarniać, tylko wykonywać to ręcznie. 

Wiata autobusowa na ulicy Leśnej będzie zrealizowana w 2014 roku. 

Wodne Centrum Rekreacji - jak to wygląda i czy nie jest zagrożony termin- pyta 

również pan Gajewski. Myślę że, najwięcej wiedzy fachowej na ten temat ma  pani Iwona 

Skrzypek-Keller i ją bardzo proszę o udzielenie odpowiedzi w tej materii. 

 

Pani Iwona SKRZYPEK-KELLER – Naczelnik Wydziału WRP: 

Szanowni Państwo!  

Odnośnie  Wodnego Centrum i informacji, które udzieliłam państwu  na poprzedniej sesji. 

Sprawa wygląda    tak,  iż   wykonawca   ustosunkował   się     do uwag, które    wnieśliśmy 

do ostatnio przedłożonego przez wykonawcę materiałów. 6 grudnia br. przedłożył nam 

ponownie materiały do sprawdzenia. Jesteśmy w tej chwili na etapie dokonywania ich 

weryfikacji  1 egzemplarz otrzymaliśmy my, 1 egzemplarz otrzymał inżynier kontraktu. Jutro 

o godzinie 9:30 jest Rada Budowy i  wszystkie wątpliwości oraz problemy, które pojawiły się 

zarówno z naszej strony, jak i inżyniera kontraktu, zostaną na tej radzie omówione i wtedy 

będziemy wiedzieli, jak wygląda sprawa, i kiedy ewentualnie wykonawca jest w stanie 

opracować tę dokumentację,   w     zakresie umożliwiającym   uzyskanie     pozwolenia na 

budowę. Natomiast odnośnie haromonogramu -  wykonawca przedstawił nam nowy 

harmonogram i my wystąpiliśmy do inżyniera kontraktu z wnioskiem o określenie, czy jest 

możliwe zachowanie terminu realizacji tej inwestycji, zgodnie z nowo przedstawionym 

harmonogramem. Dziękuję. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta :  

Następne   pytanie pana    radnego Gajewskiego  dotyczyło  wpływu Urzędu Miasta  

na komunikację autobusów    w mieście.   Otóż, Burmistrz    wydaje   zgodę   na   korzystanie 

z przystanków autobusowych na terenie miasta i opiniuje rozkłady jazdy autobusów. Na tym 

rola Burmistrza się kończy. 

Jeżeli chodzi o przeglądy drzew pod kątem suchych gałęzi, czy ewentualnie za bardzo 

zasłaniających,  czy też   zwisających  gałęzi, to   dwa   razy   do   roku, jesienią   i    wiosną 

są   wykonywane   przez  Miejską  Służbę  Drogową przeglądy w tej materii. Reagujemy   też 

na zgłoszenia mieszkańców, jeżeli takowe do nas trafiają. 

Jeżeli chodzi natomiast o korzyści, jakie przynoszą dla miasta sklepy wielko 

powierzchniowe to, myślę że, dla mieszkańców jest taka korzyść, że mogą taniej kupować 

produkty i dlatego pewnie do tych sklepów uczęszczają.  Natomiast  dla   miasta sam dochód 

z tytułu  podatku  od nieruchomości w roku 2013 wyniósł 363.272 zł, a na  drugi rok z uwagi 

na  nowo otwarte obiekty jeszcze w tym roku, przewidujemy w roku 2014 dochód z tego 
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tytułu w wysokości ok. 450 tys. zł. Oprócz tego  jeszcze, skoro tak głęboko pochylamy 

się nad tym   zagadnieniem,  jest    jeszcze dochód    z    tytułu    podatku CIT od    osób 

prawnych i, oczywiście, udziały w PIT od osób tam zatrudnionych. Takie są wymierne 

przychody. Jak to się ma przekładać na sprawy społeczne,? - Trudno mi o tym mówić. 

Następnie pan Marek Dwórznik pytał też o wodne centrum rekreacji w odniesieniu do 

możliwości odstąpienia od  umowy, ewentualnie przeniesienia dotacji i ogłoszenie nowego 

przetargu. Myślę że, o nowym przetargu nie ma mowy. Natomiast, jakie są w tej materii 

możliwości odstąpienia  od umowy, to zapewne Radca Prawny i pani Naczelnik mogą 

powiedzieć. 

 

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI  - Radca Prawny Urzędu :  

Na dwudziestej którejś stronie umowy - nie mam jej przed sobą, ta umowa jest bardzo długa -  

są przesłanki odstąpienia. Ja ich w tej chwili z pamięci nie wymienię. Ewentualnie 

zainteresowanego zapraszam do siebie po sesji. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta :  

 Pan Mrowiński pytał o oświetlenie ulic; Chopina nie ma oświetlenia. Może  w tym 

czasie, kiedy zostało to panu zgłoszone, czy sam pan zauważył,   nie  świeciły się tam lampy, 

niemniej    na    bieżąco  zgłaszamy  i     nawet mamy  wydruk  wszystkich   zgłoszeń do 

„Energii Oświetlenia”, żeby to oświetlenie nam na bieżąco naprawiała. Niejednokrotnie tak 

się zdarza, że zgłaszamy, oni  załączają, żeby  się upewnić, które lampy i  czy   na  pewno te, 

czy coś jeszcze innego  naprawić, wymienić żarówkę.  

A  dzisiaj na zamku świeciły się dlatego, jak pan pewnie zauważył, że były zakładane 

oświetlenia świąteczne i stąd  trzeba było wyłączyć, aby sprawdzić czy po zainstalowaniu 

będzie świecić.  

   Natomiast odnośnie  ulicy Leśnej pani Keller odpowie, bo ona za tę inwestycję jest 

odpowiedzialna. Powiem, że  ta inwestycja mnie też kosztowała dużo zachodu  i nie jestem 

kontent, że to nie świeciło na całej długości prowadzonej inwestycji jeszcze przed Świętami 

Wielkanocnymi, ale dołożyliśmy wielkich starań i dzięki, i chwała dla prezesa PGKiM, który 

umożliwił nam podłączenie się do zasilania z cmentarza. 

 

Pani  Iwona SKRZYPEK-KELLER – Naczelnik Wydziału WRP :  

Szanowni   Państwo,  oświetlenie  na  ulicy Leśnej nie wynika  z żadnego zaniedbania. 

Mianowicie, w tej   chwili - po podziale   Zakładu Energetycznego   na   różne spółki - sprawa 

wygląda tak, że w momencie zakończenia inwestycji pan Burmistrz udał się do Ciechanowa 

w celu podpisania umowy kompleksowej na dostawę energii oświetleniowej.  Natomiast 

okazało się, że nie ma takiej możliwości, żeby  na miejscu podpisać tę umowę. W tej chwili 

trzeba wystąpić     z   wnioskiem.   Wniosek   zostaje     rozpatrzony,     umowa  jest   
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przysyłana.  My podpisaliśmy tę umowę i wysłaliśmy.  Zakład    Energetyczny odesłał 

nam  tę umowę obustronnie podpisaną. Jak mieliśmy już podpisaną umowę zostały 

zamontowane liczniki, zostało dopiero   wydane   zlecenie   załączenia  energii  i  ona   miała  

być uruchomiona w ubiegłym tygodniu. Ale, z uwagi na zawieruchy, będzie uruchomiona 

najprawdopodobniej  w   tym   tygodniu, być   może   jutro  i   oświetlenie   będzie  święciło 

na wszystkich ulicach, na których zostało ono wybudowane. Natomiast w tej chwili świeci 

ono tylko na  długości  takiego  odcinka,  na  ile  była możliwość pobrania mocy z PGKiM. 

Po prostu, dłuższego odcinka nie ma możliwości zasilić. Dlatego wypadło ok. 500 metrów 

niezależnie  już od tego, kto tam mieszka i jakie budynku się tam znajdują. Chodziło o to, 

żeby był oświetlony budynek na wysokości cmentarza. Dziękuję. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

Pani Milewska pyta o biogazownię, bioelektrownię. Myślę że, od tego czasu nie miały 

miejsca    żadne   takie   wydarzenia,    które  w   jakiś  sposób  by  nas  do   tego  przybliżyły 

( Pani Milewska coś powiedziała – zapis nieczytelny).  Proszę pani,  jeżeli gaz jest 

wytwarzany po to, żeby wytworzyć   prąd, to jest bioelektrowania też. Myślę że, pani miała 

na myśli również  solary, inne odnawialne źródła energii, tak? 

 

Radna pani MILEWSKA :  

Na ul. Przemysłowej miała powstać biogazowania i aktualnie powstaje bioelektrowania.  

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta :  

        Nie. Na razie  nic się w tym temacie nie zmieniło. Pani Monika Skrzypek na ostatniej 

sesji wyjaśniała, że Firma Prowenta  na działkę - sąsiadującą z działeczką, która miała być  

przekazana za udziały przez Ekologiczny Związek Gmin „Działdowszczyzna” dla Firmy 

Ceres - uzyskała stosowaną decyzję odnośnie budowy  też biogazowi, gdzie energia  cieplna 

będzie wykorzystana do jakiejś produkcji roślinnej. Natomiast gaz będzie poprzez specjalny  

agregat prądotwórczy wytwarzał prąd, który będzie sprzedawany.  Ale  od ostatniej sesji nic 

w tej materii nowego się nie działo, nie dostałem żadnych wiadomości, w związku z tym 

trudno jest mi odpowiedzieć na to pytanie.  

 Co do ograniczenia prędkości w ulicy Konopnickiej, to w całym mieście, jak pani 

doskonale wie, trzeba jeździć z prędkością mniejszą niż 50 km/h. W  przypadkach  bardzo 

drażliwych  ulic jest  ograniczenie do 40, do 30 km/h. Myślę że, jazda po ulicy Konopnickiej 

z prędkością do 50 km/h - w sytuacji, kiedy  jezdnia jest tam dosyć szeroka, są  miejsca 

parkingowe i dopiero chodnik -   nie stwarza takiego zagrożenia dla pieszych  w innych 

miejscach.    Niemniej  rozważymy   i  jeżeli uznamy, że ta pani prośba jest w pełni zasadna, 

to wystąpimy do Starostwa o  wprowadzenie  tam  ograniczenia prędkości. 
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Radna  pani MILEWSKA :  

Panie Burmistrzu, tam jest nakaz, tylko on jest  na wysokości mojego domu, a powinien być 

bliżej ronda, o to mi chodzi. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta :  

Dobrze,  rozumiem. Jeżeli jest skrzyżowanie dróg, to trzeba powtarzać znak. 

 Podnosi pani jeszcze sprawę za wąskich schodów, za słabego ogrodzenia. Ono jest 

takie, jakie zostało opracowanie w programie funkcjonalno-użytkowym. 

 Pan Tessar pytał o zmianę organizacji ruchu na ulicy Wolności. Myślę że, jak będzie 

niebawem zamknięty ruch od ronda przy hucie do planowanego ronda na  skrzyżowaniu ulic 

Olsztyńskiej, Świerkowej   i   Nidzickiej - wówczas   ruch   będzie bieg przez ulicę Wolności  

i w związku  z tym zmiana na   krótki okres organizacji ruchu na tym odcinku nie jest 

zasadna. 

 

Radny pan TESSAR : 

Nie takie pytanie było. Chodzi o odcinek ulicy Wolności wzdłuż zamku, to znaczy bliżej 

ulicy Młyńskiej. Czyli od ulicy Młyńskiej do ulicy Męczenników. Tutaj mieszkańcy 

sygnalizują problem  zatrzymywania się przy swoich posesjach. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

A co pan proponuje ? 

 

Radny pan Andrzej TESSAR : 

Nie wiem, ja poddaję sprawę do rozpatrzenia. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

Przyjeżdżają  do   Funduszu Poręczeń   Kredytowych,   do   Miejskiej   Służby    Drogowej, 

do sklepów, czy do kancelarii adwokackiej  i co - ma być tylko dla mieszkańców postój, a dla 

innych nie? 

 

Radny pan TESSAR :  

Oni sugerowali się ulicą Piwną z tego względu, że  tam mieli problemy z zatrzymywaniem się 

i w związku z tym takie rozwiązania zostały wprowadzone.  I stąd takie zapytanie. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

Odpowiedź moja jest ad hoc. Moje służby pochylą się nad tym pańskim pytaniem. 

 Pani Karwacka pyta o oświetlenie ulicy Chopina  - powtórzone pytanie pana 

Mrowińskiego oraz   zwraca uwagę, że  tam są  wyrwy. Dostał polecenie pan Fabiński, żeby 

tę sprawę zbadać i tym się zająć.   
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Jeżeli  chodzi  o   słabe  oświetlenie na ulicy Leśnej, pani  Marysiu, to  sprawa 

jest taka, że  na ulicy Leśnej w  pierwszej  kolejności  wykonaliśmy  oświetlenie  na odcinku, 

gdzie   nie było w ogóle światła. A odnośnie nie święcących się lamp  osobiście reagowałem. 

Dzwoniłem nie  raz   do pana Fabińskiego, żeby zgłaszał, bo rzeczywiście one są niewydajne 

i trzeba koniecznie modernizacji. Mamy przecież przygotowany plan modernizacji 

oświetlenia całej ulicy Leśnej, ale ta inwestycja została podzielona na etapy, bo nie możemy 

tego zrealizować w całości. Więc jeszcze do tej inwestycji będziemy się przymierzać dwa 

razy. 

 Co do ograniczenia prędkości na ulicy Ogrodowej -  zobaczymy, ale ja - póki co - nie 

widzę takiej możliwości. I chciałbym z całą determinacją powtórzyć, że po wybudowaniu 

wiaduktów, kiedy będzie mniejsze obciążenie ulicy  Hallera, Pocztowej, Skłodowskiej, Boya 

Żeleńskiego,  to te ulice musimy ująć w swoim planie, żeby  położyć nowy dywanik, nową 

warstwę ścieralną, bo one rzeczywiście nie są dla nas wizytówką. 

Zbyt mała ilość pociągów  do Warszawy i do Gdańska. Myślę że, to też jest 

ograniczenie ze   względu na  modernizację tej linii.  Kiedy ta linia zostanie zmodernizowana 

i oddana do użytku a, myślę że, nastąpi to, tak jak planowano z końcem grudnia 2014 roku - 

wówczas tych pociągów będzie jeździło znacznie więcej. 

Pani    Korzeniewska  zgłasza, że   nie  ma   możliwości  dojazdu   karetki  na perony 

w przypadku, kiedy jest zgłoszenie  nagłej potrzeby dla człowieka jadącego pociągiem lub 

będącego na tych peronach. Możemy w tej sprawie wystąpić z pismem do PKP. Najpierw się 

zorientujemy,  jak to wygląda i dopiero wystąpimy ewentualnie, czy to jest możliwe,  czy nie. 

Chodnik na ulicy Nidzickiej nie był posypany piaskiem. Przyjęliśmy to jako 

zgłoszenie i z  wykonawcą usługi utrzymania zimowego ulic przeprowadzimy stosowną 

rozmowę i być może, że zostaną wyciągnięte wnioski finansowe. 

Wejście boczne na cmentarz -  zapada chodnik. 

 

Pan Ryszard DUCHNA  - Zastępca Burmistrza :  

Wczoraj rozmawiałem z prezesem Falbą, okazało się, że kierowca wjechał samochodem. 

Został obciążony kwotą 4 tys. złotych i  za  to zostanie to naprawione.  

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

Pan Marek Dworznik pyta o termin otwarcia wiaduktu. Powtarzam,  17 grudnia 2013 

roku  o godz.10:00.  

Pani  Konarzewska - pochylam się i  obydwoma  rękoma   jestem za tym,  żeby ten 

chodnik, dla dzieci  chodzących do szkoły ul. Karłowicza,  był zrobiony, to rzeczywiście jest 

pilna potrzeba. Uwzględnimy w planie remontów chodników w roku 2014, bynajmniej  takie   

zlecenie   pan   Fabiński   otrzyma,  jako  dysponujący  pieniążkami na remonty. 
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Pan Struzik pyta o szalet miejski. Otóż, ta  działka, jak pan  wie, została 

sprzedana, nie z zapisem,  że tam ma być szalet miejski, dlatego  przed sprzedażą obok 

postawiliśmy szalet. Myślę że, o wiele bardziej estetyczny niż  dotychczasowy. Dodatkowo 

na czas letni, jak pan doskonale wie, na wniosek pana radnego Grzegorza Mrowińskiego, 

został postawiony toi-toi i on spełniał swoją rolę. Nie mieliśmy zgłoszeń od mieszkańców, że 

potrzeba jeszcze czegoś więcej. Mamy jeszcze na placu 1 Maja postawiony i póki co to 

wystarcza. Jeżeli będzie zapotrzebowanie w  innej części miasta, żeby szalet powstał, to 

pochylimy się nad tym. 

Uruchomienie stacji rowerowej, czyli swoistej  wypożyczalni  rowerów, żeby można 

było brać i przejeżdżać z jednej części miasta na drugą. To jest wspaniały pomysł, który się 

sprawdza  na zachodzie, a także w Warszawie już zaczął funkcjonować. Myślę że, będzie czas 

i dla nas, ale nie wydawajmy swoich pieniędzy, tylko poczekajmy do nowego rozdania 

środków unijnych.  

Linie autobusów dla osób niepełnosprawnych. Myślę, że w interesie przewoźników, 

którzy świadczą usługi przewozowe  na terenie miasta Działowo, powinno leżeć to, żeby 

mieli na swoim wyposażeniu pojazd taki, który by świadczył usługi dla osób 

niepełnosprawnych.  Chociaż  z    tą    niepełnosprawnością    niejednokrotnie   jest   tak, jak 

w przypadku Urzędu. Do funkcjonowania Urzędu  potrzebny był dla osób niepełnosprawnych 

schodołaz. Urząd na tym miejscu jest już  dziewięć lat, jak doskonale Państwo wiecie, 

dziesiąty się zaczął i przez te dziewięć lat ani raz ten schodołaz nie został użyty. Także 

dobrze, że on jest na wszelki wypadek, ale nikt z przewoźników nie  kupi specjalnie jakiegoś 

pojazdu dla osób niepełnosprawnych, wyznaczy jakieś linie do tego, żeby nie mieć z tego 

profitów. My świadczymy usługi w zakresie dowożenia osób do ośrodka dla młodzieży 

niepełnosprawnej. Ale jest to problem, fajnie, że pan się zainteresował tym. Myślę że, 

przyjedzie kiedyś taki czas, że trzeba będzie się głębiej zastanowić, pomyśleć nad tym. 

Wsparcie   dla rodzin wielodzietnych - jest w trakcie obróbki, a prowadzą to  pani 

Renata Waszczak i pan Łukasz Prokopowicz.   

 

Pan Łukasz Prokopowicz- asystent ds. zdrowia, kultury i sportu 

Odbyliśmy kilka   spotkań   w    składzie pani Renata   Waszczak, pan Zenon Gajewski i ja. 

Zdiagnozowaliśmy kilku potencjalnych przedsiębiorców i kilka potencjalnych instytucji. 

Planujemy spotkanie z  instytucjami,  przedsiębiorcami, z panem Burmistrzem w pierwszej 

dekadzie stycznia. Dziękuję. 
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Pan Bronisław Mazurkiewicz: 

Ulica Podkowińskiego.  Zdjęcie progów zwalniających to była inicjatywa 

mieszkańców ulicy Matejki, którzy liczyli na odciążenie swojej ulicy i skierowanie  części 

ruchu na  ulicę Podkowińskiego.  

Odśnieżanie dróg wojewódzkich - zgłosimy ten problem dla Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. 

Pan Wiśniewski pyta   czy Urząd Miasta ma wpływ na wywóz śmieci?  Ten problem 

zgłosimy dla    pana Kordeckiego, który  odpowiada za gospodarkę śmieciową w mieście. 

Natomiast Przewodniczący Osiedla pan Andrzej Olszewski pyta dlaczego nie 

uwzględniono żadnego wniosku z zebrania mieszkańców. Podaliśmy  do publicznej 

wiadomości  tylko uwzględnione  wnioski inwestycyjne. Natomiast  wnioski remontowe czy 

jakieś naprawcze mogą i w części będą uwzględnione. 

 

Radny Zenon Gajewski: 

 

Panie Burmistrzu, pominięte zostało pytanie mieszkańców zadane za moim pośrednictwem :  

Czy taka ilość sklepów wielko powierzchniowych, jak i kolejne powstające, to wynik polityki 

władz miasta, czy może zewnętrznego lobbingu?  

 

Pan Bronisław Mazurkiewicz: 

Proszę państwa, miasto ma ograniczony wpływ na ilość powstawania sklepów wielko 

powierzchniowych. Ustawa określa, że do dwóch tysięcy metrów niepotrzebna jest niczyja 

zgoda. Jeżeli ktoś jest właścicielem terenu, czy jego dzierżawcą, i nie ma kolizji z  planem 

przestrzennego zagospodarowania miasta, wówczas Burmistrz i Rada nie mamy nic do 

powiedzenia. Te  sprawy  reguluje tylko rynek.  

  

Ad pkt 21 

 

          Wolne wnioski i informacje 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta przekazał radnym i 

przewodniczącym zarządów osiedli zaproszenia na koncert Janusza Radka, który wystąpi u 

nas 17 stycznia br. w trakcie wręczania „Katarzynek”.  

 

Radny Sławomir HOFFER – Wiceprzewodniczący Rady :  

Panie Przewodniczący, informuję i jednocześnie zapraszam w imieniu pana Burmistrza  na   

II Turniej Samorządowy   w   Halowej  Piłce   Nożnej, który odbędzie  14 grudnia 2013 roku 

o godz. 9.00  w hali Gimnazjum nr 2. Jest to kontynuacja meczów samorządowych pomiędzy 

gminami naszego. 
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        Miałbym do koleżanek i kolegów radnych taką prośbę,  bo co jakiś czas jest 

wniosek o ograniczenie prędkości. I  pierwszy raz się cieszę,  że zdjęto ograniczniki. 

Ograniczenia winny być wprowadzane tylko tam, gdzie są konieczne. Na zebraniach 

osiedlowych,  na spotkaniach jest taki pęd,  że najlepiej przy moim budynku wprowadzić  

dwudziestkę, albo zakaz, żeby nikt nie jeździł,  a na terenie  reszty miasta niech setką pędzi. 

Trzeba patrzeć na siebie, trzeba patrzeć i na inne ulice. Nie     nadużywajmy   tych wniosków 

o ograniczenia. Ulica Konopnickiej jest ulicą szeroką, chodniki są daleko odsunięte od jezdni 

i jeżeli na takiej ulicy będziemy wprowadzać ograniczenia, to zamknijmy całe Działdowo. 

Powieśmy trzydziestkę na tablicy miasto Działdowo i wtedy będzie pełne ograniczenie. Czyli 

miałbym  prośbę na przyszłość, żeby zastanowić się nad tymi wnioskami, bo każdy przy sobie 

chce, a gdzie indziej nie.  A jeżeli faktycznie jest szybkość przekraczana przez młodych 

kierowców,  to trzeba zgłaszać na policję, która jest  od tego, żeby regulować te sprawy. 

 

Pan Marian ODACHOWKI – Przewodniczący Rady :  

Pozwolę sobie przypomnieć apel pana  wiceprzewodniczącego. W   sobotę o godzinie  9.00 

gramy, jesteśmy gospodarzami tego turnieju. Pan Sławek, który jest kapitanem drużyny 

wolałby mieć jak najwięcej zawodników i w tym zakresie liczy na państwa,. Ale, jeżeli już 

nie możemy kopać piłki, to chociaż przyjdźmy, żeby naszą drużynę oklaskiwać i wzmacniać.  

Po  drugie,  na początku sesji dziękowałem państwu za aktywność, hojność i ofiarność przy 

realizacji inicjatywy „Szlachetna paczka”. Tym razem chcę podziękować awansem za 

państwa życzliwość, ofiarność i wsparcie kolejnej inicjatywy z udziałem państwa i pana 

Burmistrza, jaką jest już tradycyjna wigilia zamkowa. Pan Burmistrz pozwoli, że zaproszę 

państwa, mieszkańców Działdowa na tę wigilię 21 grudnia o godz. 14.00 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta : 

Ja z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia życzę  Wam wszystkim spędzenia ich 

w domowym cieple, wśród najbliższych, kochanych sobie osób i żeby te święta były radosne.  

 

                                  

Ad pkt 22 

 

Pan  Marian  ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

        Zamykam XXX sesję Rady Miasta Działdowo.  

         

Protokołowała                                                                        Przewodniczący Rady  

Grażyna Nadratowska                                                                                              Marian Odachowski 


